
                                                                                                 Krobia, dnia 2 kwietnia 2013 r. 

 
 

                              P R O T O K Ó Ł    Nr   XXXIII/2013 
  
                  z   XXXIII sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  
                  w dniu  25 marca 2013 r. w ZSOiZ w Krobi     

=========================================================  
                   godzina rozpoczęcia :    16.30 

                    godzina zakończenia :    18.15  

                   Na ogólną liczbę 15 osobowego składu Rady w sesji uczestniczyło 14 radnych, 

nieobecny Hieronim Urbański.   

                    

                   Ponadto w sesji uczestniczyli :   

              ====================== 

     1.   Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi.   

     2.   Walczak Damina             - Skarbnik Gminy.     

                   3.   Szablewska Katarzyna    - Sekretarz Gminy. 

                   4.   Zawieja Karol                  - radca prawny. 

                   5.   Sołtysi Gminy Krobia.                  

                   6.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    
 

                    Porządek obrad sesji :   

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji.  

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji.  

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   

w okresie międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

8. Wręczenie stypendiów Rady Miejskiej dla uczniów.  

9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie : 

 a)  udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu,   

 b)  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu,  

 c)  zmiany uchwały Nr XXX/242/2012 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 grudnia 

2012 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 

2013 – 2025,   

 d)  zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Krobia na rok 2013.   

10. Prezentacja dotycząca zadłużenia gminy w świetle przepisów obowiązujących                  

od roku 2014. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Wolne głosy i wnioski.  

13. Zakończenie.  
 

Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Jóźwiak. 
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Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   
Przewodniczący Rady powitał radnych, pracowników Urzędu oraz pozostałych 

zaproszonych gości.   

Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 14 radnych,  nieobecny 

radny H. Urbański, wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.   
      
      Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 
      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.  
       

      Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XXXII sesji.       
      Protokół z XXXII sesji przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.  
       

      Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji. 
Sekretarz Gminy :   na poprzedniej sesji udzielono odpowiedzi na zgłoszone interpelacje.    
 

     Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych.  
     M. Duda : 1. Sprawa dot. tematu odpadów, który ostatnio jest bardzo dyskutowany na 

sesjach wszystkich rad wchodzących w skład Związku Komunalnego. Dokonałem obliczeń 

z których wynika, że ZSPiG w Krobi będzie płacić za śmieci o 1000 % więcej jak 

dotychczas. 3 tys. zł na rok 2012 wynosiły opłaty za odpady, natomiast wg nowych regulacji 

kwota ta wyniosłaby ok. 20 tys. zł przy segregacji, a nie segregowanych 31 tys. zł. Wzrost              

z 3. tys. zł do 20 tys. zł jest kwestią nie do przyjęcia. Koszty wytwarzane są w ten sposób, że 

przy dotychczas jednym pojemniku, który wystarczał na miesiąc o poj. 7 m3, a wg nowych 

wyliczeń pojemnik ten ma być odbierany 4 razy w miesiącu i będzie on pusty ponieważ nie 

będzie tyle odpadów, przy założeniu, że 10 l śmieci wytwarza jeden uczeń w miesiącu.                         

W regulaminie zapisano, że jednostki muszą same w takim wypadku dostarczać śmieci 

selektywnie zbieranych. Podsumowując planując takie wydatki jednostek, to Gmina będzie 

musiała poszukać ok. 200 tys. zł. Pytanie do p. Burmistrz skąd Gmina będzie miała środki 

na takie wydatki? 

     2. Proszę o informację jaki jest na dzień dzisiejszy koszt związany z odśnieżaniem                       

tj. zimowym utrzymaniem dróg, ponieważ zima się przedłuża.  

     3. Wyremontowano pięknie „Wyspę kasztelańską”, jak przedstawia się kwestia budynku 

gospodarczego ponieważ były prowadzone rozmowy z Konserwatorem w tym zakresie? 

     4. Temat związany z obrusami, których na sesji brakuje. Kilka razy już na ten temat 

mówiłem, wygodnie nam przy tych ławkach, ale jakieś sukno na nich mogłoby się pojawić. 
Kiedyś też mowa była o zakupie stołów na posiedzenia sesji.    

     M. Szpurka : 1. Na ul. Powst. Wlkp. w Krobi na wysokości zakładu ślusarskiego stoi ciągle 

fadroma, która blokuje miejsce parkingowe. Również na ul. Miejsko Góreckiej dość duży 

pojazd stacjonuje powodując utrudnienia przejazdu tą ulicą.  
      Wiele razy zgłaszałem już plakatowanie różnymi ogłoszeniami słupy na terenie gminy. 

Proszę o zainteresowanie odpowiednich służb ponieważ nie wygląda to estetycznie.      
      
     Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   

w okresie międzysesyjnym.  
     7.03. Uczestniczyłem w spotkaniu członków Klubu „Złotej Jesieni” z okazji 

Międzynarodowego Dnia Kobiet. 

     14.03. Uczestniczyłem w spotkaniu z okazji „Dnia Kobiet” zorganizowanym przez Polski 

Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów.   
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     15.03. Uczestniczyłem w kolejnym spotkaniu dla opracowania Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2014-2020. Było to szkolenie 

przeprowadzone przez Regionalnych Ośrodek Polityki Społecznej w Poznaniu w ramach 

Projektu „Podnoszenie kwalifikacji kadr pomocy i integracji społecznej w Wielkopolska” 

współfinansowany ze środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu 

Społecznego.  

     15.03. Radnym przedstawiono do konsultacji telefonicznie projekt pisma dot. potencjalnej 

możliwości eksploatacji węgla brunatnego na terenie Gminy Krobia. Pismo skierowano do 

najwyższych władz Rzeczypospolitej Polskiej po jego podpisaniu przez Burmistrza Krobi, 

członków Stowarzyszenia „Nasz Dom” i przez moją osobę. 
     16.03. Radni uczestniczyli w Pokojowej Manifestacji na Rynku w Krobi dla wyrażenia 

protestu w/s ewentualnej eksploatacji węgla brunatnego na terenie gminy Krobia. 

     17.03. Uczestniczyłem w zebraniu sprawozdawczym Towarzystwa Śpiewu „Harmonia”              

w Krobi. 

     18.03. Trzech radnych uczestniczyło w spotkaniu z wizytatorami ds. ewaluacji zewnętrznej 

prowadzonej w ZSPiG w Krobi. 

     19.03. Uczestniczyłem w spotkaniu Społecznej Komisji  do rozpatrzenia wniosków                     

o przydział lokali socjalnych. Komisję powołał swoim Zarządzeniem Burmistrz Krobi.  

     18-19.03. Przegotowanie materiałów na XXXIII sesję Rady Miejskiej.  

     22.03. Spotkałem się z Kierownikiem Posterunku Policji w Krobi p. Błażejem Horała                

ws. materiałów do opracowania Gminnej Strategii Problemów Społecznych. 

      25.03. Posiedzenie Komisji Budżetu celem wypracowania opinii o projekcie uchwały.  
 

     Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  
Sprawozdanie przedstawił Burmistrz, stanowi ono załącznik nr 1 do protokołu.  

M. Szpurka : proszę o informację nt. spotkania z przedstawicielami PKP.  

Burmistrz : od kilku lat czynione są starania o przejęcia nieczynnej linii kolejowej, obecnie 

jesteśmy na etapie wyodrębnienia wszystkich nieruchomości i uzgodnień ich stanu 

prawnego. Deklaracja zarządzającego PKP o chęci przekazania w pierwszej kolejności 

nieruchomości na rzecz Gminy Krobia i Miejska Górka. Przekazanie ma charakter 

nieodpłatny, a obecnie przegotowywane jest porozumienie dot. ewentualnego sfinansowania 

z budżetu Gminy wartości wyszacowania kosztorysowego nieruchomości jeśli taka 

konieczność  by nastąpiła, lecz jeszcze jest to kwestia dyskusyjna, być może w tym zakresie 

zmienią się przepisy, które obecnie tego wymagają. Proces ten jeszcze będzie trwał. W 

spotkaniu uczestniczyły inne samorządy ulokowane w tej linii kolejowej, które także 

zadeklarowały wolę przejęcia tych nieruchomości.  Stopień zaawansowania jeśli chodzi o 

przegotowanie działań w Gminie Krobia i Miejska Górka jest znaczny.      

M. Duda : proszę o informację nt. przetargu na remont cząstkowy dróg.  

Burmistrz : w wyniku przetargu na remont cząstkowy dróg wyłoniono firmę Drog-Bud. 

G. Skrobała : jeśli można wiedzieć, to chciałabym poznać jakiej rodzinie przyznano 

mieszkanie w Nieparcie.  

Burmistrz : komisja zaproponowała przyznanie tego mieszkania rodzinie Ratajczak.  
 

Ad. 8 Wręczenie stypendiów Rady Miejskiej dla uczniów. 
Zgodnie z uchwałą Nr XXXII/253/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 6 marca 2013 r. stypendia 

za wyniki w nauce za I semestr w roku szkolnym 2012/2013 przewodniczący Rady,          
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przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, Burmistrz Krobi oraz Naczelnik WSS 

wręczyli  uczniom stypendia.  
 

Ad. 9  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  
a) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu.  
Projektu uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy Damian Walczak.  

Uchwałę Nr XXXIII/263/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 marca 2013 r.                       

w sprawie  udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu;  przyjęto, głosowało                

14 radnych. 
 

b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu. 
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy Damian Walczak. 

Uchwałę Nr XXXIII/264/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 marca 2013 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 

14 radnych. 
 

c) zmiana uchwały Nr XXX/242/2012 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 grudnia 2012 
roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2013 – 2025. 
Projekt uchwały, uzasadnienie i autopoprawkę do projektu uchwały stanowiącą załącznik               

nr 2 do niniejszego protokołu przedstawił Skarbnik Gminy Damian Walczak. 

E. Dopierała : czy nie powinno być w załączniku wykonanie w 100 %, a nie jak zapisano    

85 %? 

Skarbnik Gminy : tak proszę o dokonanie poprawki tych danych.   
Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu 25 marca br.                                

i po przeanalizowaniu projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Uchwałę Nr XXXIII/265/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 marca 2013 r.                          

w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/242/2012 Rady Miejskiej w Krobi z dnia                              

27 grudnia 2012 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na                

lata 2013 – 2025; przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych. 
 

d) zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Krobia na rok 2013. 
Projekt uchwały i uzasadnienie i autopoprawkę do projektu uchwały stanowiącą załącznik              

nr 3 do niniejszego protokołu przedstawił Skarbnik Gminy Damian Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu 25 marca br.                  

i po przeanalizowaniu projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie.  

Uchwałę Nr XXXIII/266/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 marca 2013 r. w sprawie  

zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Krobia na rok 2013; przyjęto jednomyślnie,  

głosowało 14 radnych. 
 

Ad. 10 Prezentacja dotycząca zadłużenia gminy w świetle przepisów obowiązujących                  
od roku 2014. 
Prezentację przedstawił Skarbnik Gminy Damian Walczak, która stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu.  

Ad. 11  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.    
Burmistrz : gospodarka odpadami i jej wdrożenie budzi dużo kontrowersji, wątpliwości              

w różnych obszarach również na terenie naszej gminy, dotyczy to podmiotów 

gospodarczych, szkół i jednostek tj. Domy Pomocy Społecznej. Wg przeliczeń 

szacunkowych wartości te znacznie rosną. Temu tematowi poświęcona została dyskusja 
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przez samorządy na  Zgromadzeniu Związku w Lesznie, po którym będą miał dodatkowe 

informacje, jak ostatecznie zostanie ta kwestia zostanie rozwiązana. Uważam, że budzi to 

kontrowersje i jest to temat, który wymaga przedyskutowania, przeanalizowania ponownie, 

jeśli chodzi o skutki zwiększania opłat dla podmiotów gospodarczych, szkół, przedszkoli,               

DPS-ów, szpitali i tego typu instytucji.  

Koszty zimowego utrzymania dróg przekażemy w terminie późniejszym w formie pisemnej. 

Budynek gospodarczy na „Wyspie kasztelańskiej” jest na etapie tworzenia projektu 

budowlanego. Temat ten na pewno będzie kontynuowany, realizacja uzależniona będzie od 

uzyskanych środków zewnętrznych. W najbliższych dniach uzyskam pisemne stanowisko 

Konserwatora Zabytków w tym temacie.   

Sprawa obrusów i stołów je na etapie realizacji od dłuższego czasu.    

E. Dopierała : wiele razy wspominaliśmy już, a to nie ponosi żadnych kosztów, chodzi o 

emblematy państwowe podczas obrad sesji. 

Burmistrz : odpowiadając p. radnemu Szpurka, to jeśli nie ma wprowadzonych odpłat za 

parkowanie na terenie miasta  trudno będzie likwidować tego typu sytuacje, kiedy ktoś 
postawi pojazd na dłuższy w jednym miejscu zajmują miejsce parkingowe dla innych. 

Podejmiemy próbę ustalenia takich sytuacji we współpracy z jednostką Policji.  

Kwestia niewłaściwego umiejscowienia ogłoszeń w miejscach niedozwolonych leży w 

kompetencji Policji. Zwracamy się cyklicznie, również po każdej interpelacji składanej na 

sesji sprawa przekazywana jest do jednostki Policji, ponieważ nie posiadamy Straży 

Miejskiej.     

Ad. 12  Wolne głosy i wnioski.   
Janusz Grześkowiak Prezes Spółdzielni ECCOS przedstawił swoją osobę : mieszkam                   

w Łęce Małej, jestem mieszkańcem Gminy Poniec. Zostałem wybrany na Prezesa 

Spółdzielni i mam nadzieję, że będę uczestniczyć w obradach rady i wszystko będzie się 
prawidłowo toczyć, do czego dołożę wszelkich starań. 
E. Dopierała : prośba do dyrektorów szkół odnośnie uczniów odbierających stypendia. Jest 

to jakby wyróżnienie dla tych uczniów i wydaje mi się, że można by to podkreślić strojem. 

Przyda się im to w życiu dorosłym, kiedy będą nagradzani. Wydaje mi się, że należałoby 

zwrócić na to uwagę, nie wiem czy Państwo radni podzielają moją uwagę. 
Sołtys Gogolewa : jeśli częstotliwość odbioru śmieci będzie 4 razy w miesiącu, to jakie będą 
tego koszty? Jakie będą opłaty za pojemniki 60 l i 120 l? Jak będzie opłata w przypadku 

nieruchomości zabudowanej nie zamieszkałej? 

Naczelnik WIGP : stała opłata miesięczna wynosi 9 zł od osoby przy selektywnej zbiórce 

odpadów oraz 15 przy nie selektywnej.  Dla nieruchomości niezamieszkałych, firm, 

jednostek oświatowych  opłata ustalana jest wg wielokrotności pojemności minimalnych na 

podstawie wskaźników regulaminu. Nieruchomości zamieszkałe, to kwoty 9 lub 15 zł 

niezależnie ilości odpadów wyprodukowanych w miesiącu. Płaty są dla osób zamieszkałych 

na danej nieruchomości.  

Przewodniczący Rady : wszystkim Państwu obecnym, rodzinom i przyjaciołom życzę 
zdrowych , radosnych Świąt Wielkiej Nocy.      

 Ad. 13 Zakończenie obrad  sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej: dziękuję wszystkim osobom, które sesję przygotowały, 

dziękuję wszystkim za przybycie i zamykam XXXIII sesję Rady Miejskiej w Krobi. 
     
   Protokół sporządziła :                                                  

       Aurelia Sikorska    


